

Short Bio-data of Professor Yen-Hui Lee

Professor Yen-Hui Lee is an Associate Professor at the Department of Life-and-Death Studies at the Nanhua University in Taiwan. She has worked on a number of topics at the intersection of Heidegger's philosophy, hermeneutics, creative dream-work training, psychodrama, narrative therapy, narrative research, psychotherapy, grief counseling, Buddhist psychology and spiritual healing, etc. In the past five years, she had received grants from Taiwan's National Science Council to conduct two research projects on the therapeutic philosophy of Martin Heidegger and Daseinsanalysis.

She studied philosophy at University of Freiburg in Germany, where she obtained the Ph.D. of Philosophy in 2002. While in Germany, she worked for one year in an elderly residential day care facility and facilitated psychodrama groups for 6 weeks in a drug rehabilitation clinic.

Dr Lee has led more than 50 Mind-Body Workshops for different educational, clinical and religious organizations for the past three years. These workshops are Dr Lee's innovative attempt to try to blend psychotherapy, life-and-death, philosophy and meditation together to heal up both the mind and the body. For further information see her URL at: <http://www.lifeanddeath.net/professors/yhlee/>

主講嘉賓 李燕蕙教授 之生平簡略

李燕蕙教授任教於台灣南華大學生死學系，現為該系副教授。李教授從事多方面的生死學相關領域的研究：海德格哲學、詮釋學、創造性夢工作、心理劇、敘事治療、敘事研究、心理輔導與諮商、佛教禪修與靈性療育等。在過去五年，李教授參與了台灣國科會研究計畫，並進行了兩項海德格的治療哲學之研究。

李教授於 2002 年畢業於德國弗萊堡大學，並獲取哲學博士學位。另外，在德國時，李教授亦曾在日間護老中心工作一年，並於一吸毒者的康復治療中心帶領了 6 週的心理劇工作坊。

在心理實務工作領域方面，李教授多次獲邀到各類教育、醫療與宗教機構進行哲學、夢、生死學與心理諮商為主題的演講，並帶領至少 50 場身心靈工作坊，基於「生死關懷」的動力，嘗試創造融合心理治療、生死學、哲學、禪修的身心靈工作。進一步的資料，請參閱李教授的網址 <http://www.lifeanddeath.net/professors/yhlee/>